
 

 

INFORMATIU 5/2024 

 

 

Ivars d’Urgell, 5 de juny de 2024. 

 

1. NOU HORARI D’ESTIU. 

A partir del dia 17 de juny, l’horari d’obertura i atenció al públic de les oficines centrals 
d’Ivars d’Urgell i l’oficina de la Secció de Crèdit d’Ivars serà de les 8:00 hores fins a les 
16:00 hores. Degut a les altes temperatures dels mesos d’estiu, els Veterinaris de la 
Cooperativa atendran als socis entre les 7:00 i les 15:00 hores. La resta de centres i les 
bàscules operaran amb l’horari habitual.  

 

2. CAMPANYA DE PASTONE 2024. 

Posem en coneixement de tots els socis productors que estiguin 
interessats a aportar panís pastone a la Cooperativa que, com ja és 
habitual, només s’acceptaran entrades de panís pastone de socis 
que durant alguna de les campanyes anteriors ja hagin aportat 
pastone. Com a novetat, serà un requisit indispensable haver 
adquirit la llavor a la Cooperativa. Per tal d’obtenir més informació 
al respecte i poder comprar les llavors podeu posar-vos en contacte 
amb el Sr. Jaume Pané.  

 

3. VISITA REPRESENTANTS DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA. 

Representants del Partit dels 
Socialistes de Catalunya (PSC) van 
visitar la Cooperativa, des d’on vam 
posar de manifest que com a sector 
primari que aporta el 19% del PIB a 
Catalunya, necessitem tenir un 
legislador que conegui la realitat del 
sector. Necessitem responsables 
polítics que surtin dels seus 
despatxos per tal de comprendre el 

territori i en especial què significa ser agricultor i ramader o el que és el mateix, l'art de 
produir aliments. També vam ressaltar la importància del model cooperatiu, que 
l'Administració ha de reconèixer i explicar pel seu paper d'arrelament al territori i de 
dinamització de l'economia. 

Pel que fa a la modernització del sistema de reg i en especial del Canal d'Urgell, a banda 
dels recursos necessaris per part de l'Administració, vam traslladar que caldrà un 
plantejament adequat, amb una mínima concentració parcel·lària que permeti gestionar 
els recursos de manera més eficient i redueixi els costos d'infraestructures.  
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Finalment, vam encoratjar-los a mantenir un contacte directe i fluid amb les 
cooperatives i els professionals del sector, i disposar així d’una opinió real i de primera 
mà.  

 
4. EUDALD ARNAU, NOU MEMBRE DE LA JUNTA DEL COL·LEGI DE VETERINARIS DE LLEIDA. 

El divendres 3 de maig, es van celebrar les eleccions al 
Col·legi de Veterinaris de Lleida per a escollir una nova 
Junta de Govern i Presidència. En Miquel Molins, qui ja 
va ser-ne President del 2009 al 2011, va resultar 
novament escollit per a presidir el Col·legi. Completen la 
Junta, Teresa Milà com a Secretaria, Roger Bellet com a 
Tresorer i com a vocals Marta Vilanova, Íngrid Seró i 

l’Eudald Arnau, aquest darrer veterinari de la Cooperativa d’Ivars.  

Des de la Cooperativa felicitem als membres de la nova Junta, al seu nou President i molt 
especialment al nostre company Eudald Arnau per haver acceptat aquesta nova 
responsabilitat i els encoratgem a tots ells a treballar en defensa del sector. 

 

5. OBTENCIÓ DEL RECONEIXEMENT COM A ENTITAT ASSOCIATIVA PRIORITÀRIA. 

Al mes de maig, la Cooperativa ha obtingut el 
reconeixement com a Entitat Associativa 
Prioritària (EAP), que atorga el Ministeri 
d’Agricultura, Pesca i Alimentació.  

Amb aquest reconeixement, que implica 
complir amb un conjunt de requisits pel que fa 
al volum de la facturació de l’entitat i el 
nombre d’operacions en termes econòmics 
que realitza fora de la comunitat autònoma de 
Catalunya, la Cooperativa fa un pas decidit i 
molt significatiu, que permetrà abordar 
projectes de la millora de la competitivitat en 
termes generals. Preveiem poder executar 
importants inversions en eficiència, major 
productivitat i sostenibilitat en el funcionament de les fàbriques de pinsos compostos, 
incrementant la capacitat d’influència i concentració de producció en el sector, garantint 
la continuïtat dels serveis de suport i assessorament als nostres socis i altres eines per 
al bon funcionament de les seves explotacions com la Secció de Crèdit o la 
comercialització de bestiar.  

Actualment, només existeixen 19 entitats associatives prioritàries a tot l’Estat Espanyol, 
que any rere any han de mantenir aquest reconeixement amb el compliment de tots els 
requisits. Això ens dona una clara idea de la importància i alhora el repte que es presenta 
per a la Cooperativa, un repte que només podrem assolir amb la col·laboració de tots 
vosaltres, els nostres socis i sòcies que sou la nostra raó de ser. 
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6. CELEBRACIÓ DEL COMITÉ DE PORCÍ DE LA COOPERATIVA. 

El dia 17 de maig es va reunir el Comitè de 
Porcí de la Cooperativa d'Ivars, que està 
integrat per Jaume Castells, Eduard Cau, Filo 
Camí, Ramon Armengol, Josep Maria Clos, 
Ramón Lumbierres, Albert Eroles, Josep Coll, 
Jordi Balp, Aleix Sala, Rossend Saltiveri i Josep 
Gelonch, tots ells titulars d’explotacions 
ramaderes de porcí. Al llarg de la reunió es van 
abordar diferents qüestions que són 
rellevants per al sector però també per 

treballar en les decisions estratègiques del Departament de Porcí de la Cooperativa, 
nous projectes, inversions, resultats tècnics o tot allò relacionat amb la producció de 
pinsos. Els reptes de la manca de relleu generacional o l’amenaça dels problemes en 
salut animal, també es van tractar al Comitè. 

 

7. PARTICIPACIÓ AL FORO AGROALIMENTARIO DE COOPERATIVAS AGROALIMENTARIAS 
DE ANDALUCÍA.  

El Director General de la Cooperativa, Víctor Díaz, ha participat al II Foro Agroalimentario 
organitzat per part de Cooperativas Agro-alimentarias de Andalucía. 

Concretament, el Director General 
va formar part d’una taula d’experts 
que duia per títol “El papel de las 
cooperativas ante el desequilibrio de 
cadena alimentaria”, on entre altres 
qüestions es va abordar el paper de 
les cooperatives davant l’aplicació 
de la Llei de la Cadena Alimentària i 
la voluntat que els associats puguin 
assolir la viabilitat econòmica a les 
seves explotacions. Per altra banda, 
també es va tractar la realitat davant la necessitat d’adoptar mesures i realitzar 
inversions que permetin seguir el camí de la sostenibilitat, quelcom que cada cop és més 
evident, tant per les pressions del mercat com per les derivades de la normativa. El Sr. 
Díaz va destacar les accions dutes a terme a la Cooperativa en aquest sentit, com la 
instal·lació de panells fotovoltaics a la fàbrica i edificis socials de la Cooperativa a Ivars o 
bé a les granges pròpies, com la Granja de mares reproductores Valfarta que amb la 
planta solar instal·lada produeix pràcticament la totalitat de l’energia requerida per al 
seu funcionament ordinari. El consum de cereals de quilòmetre zero és un altre element 
diferenciador que permet a la Cooperativa d’Ivars reduir la petjada de carboni dels 
pinsos produïts. Finalment, va destacar que també procurem treballar en l’optimització 
de l’ús de recursos en totes les fases productives, amb l’anàlisi de dades i aplicant les 
millores tècniques disponibles, elements que no sempre van de la mà de la rendibilitat 
econòmica. 

En aquesta taula d’experts també va haver-hi temps per abordar la qüestió de la manca 
de relleu generacional, un problema que el Director General va advertir que tenim molt 
present, motiu pel qual hem incorporat ja tres joves menors de 41 anys al nostre Consell 
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Rector, així com també hem previst la posada a disposició de diferents solucions de 
finançament adreçades a joves que segueixin l’activitat i que requereixin realitzar 
inversions en immobilitzat.  

Finalment, el Director General va destacar l’important paper de les cooperatives que 
són la millor eina disponible per garantir no només la continuïtat de l’activitat de molts 
agricultors o ramaders, sinó també l’arrelament de les persones, de les famílies al 
territori, generant riquesa i activitat social i cultural. Per molt que les cooperatives, com 
la d’Ivars, experimentin un creixement i expansió, mai perdran la seva escènica i els seus 
valors, perquè la seva raó de ser són els seus associats, agricultors i ramaders va afirmar 
el Sr. Díaz. 
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